
Interpelacja nr 12767 
do ministra obrony narodowej 
w sprawie odebrania Wojciechowi Jaruzelskiemu i Cze-
sławowi Kiszczakowi stopni generalskich oraz degradacji 
innych wojskowych z czasów PRL 

Zgłaszający: Joanna Schmidt 

Data wpływu: 23-05-2017 

Szanowny Panie Ministrze, 

w końcu grudnia 2016 r. zapowiedział Pan odebranie Wojciechowi Jaruzelskiemu i Czesławowi 
Kiszczakowi stopni generalskich. Od tego czasu temat ten zniknął jednak z dyskursu publicz-
nego prowadzonego przez Ministerstwo Obrony Narodowej. Jeszcze 21 grudnia 2016 r. portal 
militaria21.pl w artykule autorstwa Piotra Wolina informował, że zamiarem Pana Ministra jest 
degradacja wspomnianych, jak również wielu innych byłych pracowników wojskowych służb 
mundurowych PRL, którzy pracowali na rzecz aparatu represji w okresie od 1944 do 1990 r. 
Miałoby być to jednak możliwe dopiero po obniżeniu im świadczeń emerytalno-rentowych. 
Czytanie stosownej ustawy obniżającej te świadczenia miało odbyć się w Sejmie 11 stycznia 
br. Od tego czasu mijają właśnie 4 miesiące, tymczasem czytanie to nie odbyło się (choć pro-
jekt nie został wycofany z Sejmu), zaś o planach degradacji tzw. wojskowych bezpieczniaków 
Pan Minister milczy. 

W związku z powyższym proszę o udzielenie mi informacji: 

1. Czy informacje podane przez portal militaria21.pl w dniu 21 grudnia 2016 r. na temat oko-
liczności, w jakich Pan Minister zamierzałby zdegradować byłych wojskowych z czasów PRL, 
są prawdziwe? 

2. Na jakim obecnie etapie są prace nad degradacją W. Jaruzelskiego i W. Kiszczaka (ew. 
także innych osób), czy ogłaszając swoje zamiary, Pan Minister wiedział, jak je zrealizować i 
dlaczego tak długo trwają prace nad przeprowadzeniem degradacji? 

Z poważaniem, 

Joanna Schmidt 
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